

## Highlights of the Year 年度大事摘要

Our mission to give back to society through excellence in teaching and research was boosted by a number of highlights during the year under review, demonstrating the strength of the support for our work and our capacity to reach out and succeed.

### Generous Gifts

The HK\$500 million from The Hong Kong Jockey Club Charities Trust in November 2017 was a major milestone in 2017/18 for CityU. It was the largest single donation that we have ever received. The funds will be used to build the Jockey Club One Health Tower, which will house Hong Kong's first College of Veterinary Medicine and Life Sciences. The College, renamed as the Jockey Club College of Veterinary Medicine and Life Sciences in August 2018, is a strategic initiative of CityU developed in collaboration with Cornell University, our long-term academic partner. The aim is to create a world-class institution that will enhance CityU's research capabilities, train high-level veterinary professionals, and address critical public health issues under the One Health paradigm.

The Jockey Club donation followed the equally exciting news in July 2017 that the BOCHK Charitable Foundation would donate HK\$100 million to support the development of veterinary medicine and students' overseas exchanges and internships.

城大矢志以卓越教研回饋社會。2017/18學年的各項年度大事，反映社會各界對大學的鼎力支持，亦突顯大學的拓展能力與成就。

### 喜獲慷慨捐助

2017年11月，香港賽馬會慈善信託基金捐助城大五億港元。這是城大建校以來獲得的最大一筆單一捐款，亦是2017/18學年的重要里程碑。這筆款項將用於興建「賽馬會健康一體化大樓」，樓內容納香港首家動物醫學及生命科學院。該學院已於2018年8月命名為「賽馬會動物醫學及生命科學院」。這是城大的一項重要舉措，是與長期學術夥伴美國康奈爾大學攜手合作創建的世界級學院，以加強城大研究實力，培育一流動物醫學專業人才，及應對健康一體化範疇內的重大公共衛生議題。

在此之前，城大於2017年7月曾獲中銀香港慈善基金慷慨捐贈一億港元，以支持動物醫學發展和學生海外交流及實習。



(From left) Mr Winfried Engelbrecht-Bresges, Chief Executive Officer of The Hong Kong Jockey Club; Dr Simon S O Ip, Chairman of The Hong Kong Jockey Club; The Honourable Matthew Cheung Kin-chung, Chief Secretary for Administration of the HKSAR Government; Mr Herman Hu Shao-ming, Chairman of the CityU Council; and Professor Way Kuo, CityU President officiate at the naming ceremony of the Jockey Club One Health Tower in November 2017.

(左起)香港賽馬會行政總裁應家柏先生、香港賽馬會主席葉錫安博士、香港特別行政區政務司司長張建宗先生、城大校董會主席胡曉明先生及城大校長郭位教授主持2017年11月的「賽馬會健康一體化大樓」命名典禮。

## Highlights of the Year 年度大事摘要

Gifts were generous throughout the year, in fact. Records tumbled when more than 500 guests attending the CityU Foundation Annual Dinner in November 2017 raised over HK\$12 million, a record for the CityU Foundation. The funds will be used mainly to help students participate in activities such as overseas exchange, internship and competitions. The mission of the CityU Foundation, established in 2014, is to enhance bonding with friends, supporters and donors to advance the University's pursuit of excellence to benefit society. Donations support earmarked projects in accordance with donors' wishes or the University's general development.

Support from other local philanthropists was strong, too. We received a HK\$3 million donation from Tin Ka Ping Foundation for funding three programmes aimed at promoting Chinese culture. Dr Tin, who passed away in July 2018, was a selfless philanthropist who generously supported education in Hong Kong and mainland China.

### Collaborations in Creativity

ARTS + INNOVATION (A+i), which officially opened in May 2018, is a new public space located at the City University of Hong Kong Chengdu Research Institute (CityUCRI) for applied research, training and incubation for creative media and digital society-related industries. A+i will enhance collaboration on research and professional training between Chengdu and Hong Kong with specific focus on innovations and applications in the fields of the arts, creative media and virtual reality (VR) so as to make greater contributions to China's academic development, research and innovation. CityUCRI, which is CityU's first research institute in western China, aims to promote the integration of industry and academic research as well as facilitating the development of the region and the mainland.



ARTS + INNOVATION  
藝創空間

大學在2017/18學年內還收到其他多筆捐贈。2017年11月，城大基金舉行周年晚宴，逾500位嘉賓出席，共籌得逾1,200萬港元，打破歷年紀錄。捐款將主要用於資助城大學生參加海外交流、實習和比賽等活動。城大基金成立於2014年，旨在為各界友好、支持者及贊助人建立溝通橋樑，攜手推動大學追求卓越，造福社會。捐款將根據贊助人的意願資助特定項目或用於大學整體發展。

另有多位其他本港慈善家不遺餘力支持城大。田家炳基金會向城大捐贈300萬港元，用以舉辦三項活動，推廣中華文化。田博士是一位無私奉獻的慈善家，於2018年7月辭世，生前慷慨捐助香港及內地教育。

### 創意媒體領域的合作

香港城市大學成都研究院(城研院)的「藝創空間」於2018年5月正式開幕，為創意媒體及與數碼化社會相關的行業提供應用研究、培訓和孕育的新公共場地，加強成都與香港的研究和人才培訓合作，主要從事人文藝術、創意媒體和虛擬實境方面的研發和應用，為中國的學術發展、研究及創新出一分力。城研院是城大在中國西部設立的第一所研究院，旨在推動產學研合作，促進該地區以至中國內地的發展。

## Highlights of the Year 年度大事摘要

**Highly Cited Researchers**

Our faculty outperformed themselves in terms of research citations during the year under review. Our faculty's efforts promoted CityU to #2 in Hong Kong on the list of Highly Cited Researchers announced by Clarivate Analytics for 2017. The annual list recognises leading researchers in the sciences and social sciences around the world. Covering an 11-year period, and representing a special subset of "hot" researchers whose recent work has won distinction in the form of citations, the list features scientists "who have won acclaim and approval within a key population: their peers". Seven CityU faculty made the list in 2017.

**Promoting Partnerships**

CityU further developed its network across the region and internationally, promoting our brand and initiating agreements that will boost teaching and research.

Exciting cultural exchange activities and exhibitions will be forthcoming following the renewal of a Memorandum of Understanding with the National Palace Museum (NPM) in Taipei. Professor Way Kuo, CityU President, and Dr Lin Jeng-yi, then Director of NPM, signed the memorandum in September 2017. Making use of its strengths in new media art, CityU will devise innovative ways of appreciating the significant collection of cultural relics and artworks at NPM. Working closely in recent years, CityU and NPM have organised the well-received "Rebuilding the Tong-an Ships New Media Art Exhibition" and "Giuseppe Castiglione – Lang Shining New Media Art Exhibition" in Hong Kong, Taiwan and Italy.

Looking into western China, a new strategic agreement signed in December 2017 with the People's Government of Sichuan Province will strengthen cooperation in areas such as strategic consultation, the establishment of a platform for industry–university research collaboration, advancing technology innovation and upgrading industry, international technology transfer, as well as academic and talent exchange. Under the agreement, the two parties will also set up a think tank comprising overseas experts to support the development of the CityU Chengdu Research Institute.

Further afield, a framework for collaboration on academic exchange, cultural interchange and cooperation in teaching and research will be created thanks to a Memorandum of Understanding signed in June 2018 with the Karolinska Institutet (KI) in Sweden. The collaboration with KI, one of the world's foremost medical universities, will further enhance CityU's capacity to contribute towards addressing the global "One Health" challenge.

**教研成果廣獲引用**

城大學者的論文引用率在年內再創佳績。在科睿唯安公佈的2017年「高度獲引用科學家」名單中，城大有七位教研人員獲選上榜，人數之多高居香港第二位。科睿唯安每年公佈這項名單，旨在表彰全球在科學及社會科學界別的領先研究者。名單涵蓋最近11年的數據，並包含一份「最知名研究者」名單，臚列近期研究成果廣獲學術界徵引者。入選的科學家是「在關鍵人群之中——即同行之間——獲得稱譽和肯定」。

**加強對外聯繫合作**

城大進一步加強其亞太區及國際網絡，推廣城大品牌，並簽署多項促進教研的合作協議。

2017年9月，城大與臺北的國立故宮博物院(故宮)續簽合作備忘錄，將共同策劃更多交流及展覽項目。備忘錄由城大校長郭位教授與時任故宮院長林正儀博士代表雙方簽署。城大在創意媒體領域實力超卓，將以創新互動方式呈現琳瑯滿目的故宮館藏。城大與故宮近年合作無間，先後舉辦「同安•潮——新媒體藝術展——同安船與張保仔的故事」、「藝域漫遊——郎世寧新媒體藝術展」等，在香港、臺灣、意大利等地展出，備受好評。

2017年12月，城大與四川省人民政府簽署戰略合作協議，雙方在戰略決策諮詢、產學研平台建設、科技創新與產業升級、國際技術轉移轉化、教育與人才交流等領域加強合作。雙方主要合作項目包括共建四川省海外專家智庫，支持城大成都研究院發展。

2018年6月，城大與瑞典卡羅琳醫學院簽訂合作備忘錄，為兩校學術、文化交流及教研合作制訂框架。卡羅琳醫學院是世界首屈一指的醫學大學。城大與該學院合作，將有助加強大學實力，以應對「健康一體化」的全球挑戰。

## Highlights of the Year 年度大事摘要

**Honouring Our Supporters**

The past twelve months saw a bumper crop of naming ceremonies at CityU. In July 2017, the Persian Room in the Run Run Shaw Library of CityU was named the "Mrs Chao King Lin Study Room" in appreciation of the generous support of Mr Chao King-lin. Also in July, Classroom B5-207 in the Yeung Kin Man Academic Building was named the "Ti Lun Classroom" in appreciation of the support of the Venerable Ti Lun. In August 2017, Classroom P4-704 in Yeung Kin Man Academic Building was named "Chu Wong Yim Fong Classroom" in appreciation of the Chu Wong Yim Fong Foundation's support.

In September 2017, the multi-purpose theatre at the Li Dak Sum Yip Yio Chin Academic Building was named "Joseph Lee Hall" in appreciation of Dr Joseph Lee's support to the University. In December 2017, the Amenities Building was named the "Bank of China (Hong Kong) Complex" in appreciation of the generous support of the BOCHK Charitable Foundation; while Lecture Theatre 1503 in the Li Dak Sum Yip Yio Chin Academic Building was named "Yue Hwa Lecture Theatre" in appreciation of the support of Dr Yu Kwok-chun and Yue Hwa.

Lecture Theatre 5 in the Yeung Kin Man Academic Building was named "Mr and Mrs Lau Tat Chuen Lecture Theatre" in January 2018 in appreciation of the support and generous donations given by Mr and Mrs Lau to CityU. That same month, Classroom B5-208 in the Yeung Kin Man Academic Building was named the "Pao Ho Mei Chun Classroom" in appreciation of the generous support of Mrs Pao Ho Mei-chun. Executive Classroom 6208 in the Lau Ming Wai Academic Building was named the "Allen Shi Lop Tak Executive Classroom" in March 2018. Student Residence Hall 8 was named "Yip Yuen Yuk Hing Hall" in June 2018 in appreciation of the support and generous donation of Dr and Mrs Yip Kit-chuen.

**感謝各界友好**

城大在過去一年舉行多場命名典禮。2017年7月，城大將邵逸夫圖書館「Persian Room」命名為「曹金霖夫人研習軒」，以感謝曹金霖先生對大學的支持。同在7月，城大將楊建文學術樓B5-207課室命名為「提輪課室」，以感謝提輪法師對大學的支持。2017年8月，城大將楊建文學術樓P4-704課室命名為「朱黃艷芳課室」，以表彰朱黃艷芳慈善基金對大學的支持。

2017年9月，城大將位於李達三葉耀珍學術樓的多用途演講廳命名為「李宗德講堂」，以表彰李宗德博士對城大的支持。2017年12月，城大將康樂樓命名為「中國銀行(香港)綜合樓」，以表彰中銀香港慈善基金對大學的慷慨捐助。同月，城大將李達三葉耀珍學術樓1503演講廳命名為「裕華演講廳」，以表彰余國春博士及裕華對大學的捐助。

2018年1月，城大將楊建文學術樓5號演講廳命名為「劉達泉伉儷演講廳」，以表彰劉氏伉儷對大學的支持及慷慨捐助；同月，城大將楊建文學術樓B5-208課室命名為「包何美珍課室」，以感謝包何美珍女士的支持。2018年3月，城大將劉鳴煒學術樓6208行政教室命名為「史立德行政教室」，以表彰史立德博士對城大的慷慨捐贈。2018年6月，城大將學生宿舍第八座命名為「葉袁玉卿堂」，以表彰葉傑全博士伉儷對大學的支持及慷慨捐助。



Professor Kuo (right) and Professor Ole Petter Ottersen (left), representing CityU and Karolinska Institutet signed an MOU on academic exchange. 郭校長(右)與Ole Petter Ottersen教授(左)代表城大與卡羅琳醫學院簽訂學術交流合作備忘錄。



Bank of China (Hong Kong) Complex  
中國銀行(香港)綜合樓

## Highlights of the Year 年度大事摘要

**Enhancing Empathy**

Nowadays, social innovation is an important process for developing effective and novel solutions to social and environmental issues in support of social progress. At CityU, we embrace a holistic perspective on social innovation, emphasising knowledge creation, skills development and values cultivation to enhance the social impact and enrich the lives of both innovators and beneficiaries. The first exhibition of the “Jockey Club Enhancing Youth Empathy Project through Immersive Visualisation” showcased students’ innovative solutions to help those in need and protect the environment. The aim of the project is to use CityU’s leading immersive visualisation technology and expertise in computer science, engineering and creative media to empower young people to solve social problems and develop empathy among the youth in order to promote a more inclusive and sustainable society.

**Honorary Fellows, Honorary Doctorates**

The CityU family grew exponentially when five distinguished persons were conferred the title of Honorary Fellow of CityU in September 2017 in recognition of their distinctive contributions to the development of, and service to, the University. The distinguished persons were: Mr David Chow Tak-fung, founder and Managing Director of Easy Power Limited; Mr Benjamin Kwok Chan-yiu, the co-founder and Managing Director of Kwonne Electrical Products Limited; Dr Law Hing-chung, founding Principal of Pui Kiu College and former Principal of Pui Kiu Middle School; Mr James Liu Ying-yin, Managing Director of Mars Securities Company Limited and Action Win Industries Limited; and Mr Ben Wong Chung-mat, Chairman and Chief Executive Officer of Wong’s International Holdings Limited.



(From left) Dr Law Hing-chung, Mr Ben Wong Chung-mat, Mr David Chow Tak-fung, Mr James Liu Ying-yin and Mr Benjamin Kwok Chan-yiu.  
(左起) 羅慶琮博士、王忠秣先生、周德豐先生、廖英賢先生、郭燦耀先生。

**培養同理心**

社會創新是以新穎有效的方法解決社會和環境問題、推動社會進步的重要過程。城大全面支持社會創新，重視知識創造、技能發展和價值觀培養，以增強社會效益，及令創新者和受益者的生活更豐富多彩。由城大主辦的「賽馬會『見•同理』計劃」舉行首個作品展，展出學生為幫助有需要人士及保護環境而設想出來的新解決方案。該計劃旨在利用城大領先的沉浸式虛擬技術，並結合電腦科學、工程學與創意媒體專業知識，幫助青年人以創新方法解決社會問題及培養同理心，從而建立更具包容心、可持續發展的社會。

**榮譽院士及榮譽博士**

2017年9月，城大頒授榮譽院士銜予五位傑出人士，以表彰他們為城大服務並促進其發展的傑出貢獻，為城大大家庭增添成員。他們是：義平有限公司創辦人兼董事總經理周德豐先生；光榮電業有限公司聯合創辦人兼董事總經理郭燦耀先生；培僑書院創校校長兼培僑中學前校長羅慶琮博士；億寶証券有限公司及望榮實業有限公司董事總經理廖英賢先生；王氏國際集團有限公司主席兼行政總裁王忠秣先生。



(From left) Professor Serge Haroche, Dr Joseph Lee and Professor Wendelin Werner.  
(左起) 塞爾日•阿羅什教授、李宗德博士、溫德林•沃納教授。

## Highlights of the Year 年度大事摘要

In addition, CityU conferred honorary doctoral degrees on Professor Serge Haroche, a Nobel Laureate in Physics; Dr Joseph Lee, Chairman of Wofoo Plastics & Chemical Group, Chairman of Wofoo Foundation Limited and President of Wofoo Social Enterprises Limited; and Professor Wendelin Werner, a Fields Medalist and Professor of Mathematics at the Swiss Federal Institute of Technology in Zurich at an awards ceremony in November 2017. CityU was deeply honoured that these three eminent individuals joined the CityU family. Throughout their individual careers, they have made significant contributions to education and the well-being of society through their creative talent, groundbreaking innovations, and a deep concern for society.

**Unique Creative Media Exhibitions**

A journey through time and space was presented at a fascinating new exhibition organised in collaboration with Le French May from May to August 2018 at CityU Exhibition Gallery. “The Cabinets of Curiosities. From the Natural Sciences to the Art of Nature. Collections from France and Hong Kong” introduced Hong Kong audiences to over 250 natural and artificial artefacts from 10 museums, galleries and private collections. The displays reveal European collectors’ fascination with exotic animals, plants, minerals and art objects unknown in the West until a few hundred years ago.

**New Education Centre**

CityU and CLP Power Hong Kong Limited inaugurated the CLP Power Low Carbon Energy Education Centre in October 2017 to raise awareness about the impact of climate change and the importance of low carbon energy sources. The centre will showcase successful cross-sector collaborations for the common goal of promoting a sustainable future.



“The Cabinets of Curiosities. From the Natural Sciences to the Art of Nature. Collections from France and Hong Kong” exhibition  
「『藏珍閣』——由自然科學到大自然藝術 珍藏來自法國、香港」展覽

此外，2017年11月，城大頒授榮譽博士學位予諾貝爾物理學獎得主塞爾日•阿羅什教授；和富塑化集團主席、和富慈善基金主席及和富社會企業會長李宗德博士；菲爾茲獎得主、蘇黎世聯邦理工學院數學系教授溫德林•沃納教授。這三位傑出人士成為城大大家庭一份子，城大深感榮幸。他們都在各自的專業領域，憑藉創意才華、啟新拓域的創新和對社會的深切關心，為教育和社會福祉作出了重大貢獻。

**獨特的創意媒體展覽**

2018年5月至8月，城大與法國五月藝術節合辦「『藏珍閣』——由自然科學到大自然藝術 珍藏來自法國、香港」展覽，透過林林總總的收藏品，包括珍禽異獸和植物、奇異瑰麗的礦物、精巧玲瓏的藝術品，穿越時空回到數百年前的西方，呈現當時歐洲收藏家對神秘世界的幻想與嚮往。展覽展示逾250件自然標本及手工藝術品，分別來自10間博物館、畫廊和私人收藏。

**新教育中心**

2017年10月，城大與中華電力有限公司合作成立的中華電力低碳能源教育中心正式揭幕啟用，致力提高公眾對氣候變化影響及低碳能源的認識。中心展示旨在促進未來可持續發展之共同目標的跨界別成功案例。



The CLP Power Low Carbon Energy Education Centre  
中華電力低碳能源教育中心